
مسائل ایجاد 
شده پیرامون 

کامیون داران، 
شائبه ها درباره 

سه نرخی 
شدن قیمت 

گازوئیل، 
ح تشکیل  طر

وزارت انرژی 
که زمزمه های 

آن در برخی 
راهروهای 

مجلس 
شنیده 

می شود و 
درنهایت 

کالابرگ 
الکترونیکی، 
مسائلی بود 

که سخنگوی 
دولت درباره 

آنها به 
خبرنگاران 
توضیح داد

بـــه دلیـــل ســـفر رئیس جمهـــوری بـــه 
عمان، جلســـه دیروز هیـــأت وزیران به 
ریاســـت محمدرضا عارف، معـــاون اول 
رئیس جمهـــور برگـــزار شـــد. بـــه رغـــم 
ایـــن، برخـــی از اعضای دولـــت در پایان 
نشســـت، در جمـــع خبرنـــگاران حاضر 
شـــدند و بـــه پرســـش های آنان پاســـخ 
گفتند. مســـائل ایجـــاد شـــده پیرامون 
کامیـــون داران، شـــائبه ها دربـــاره ســـه 
نرخـــی شـــدن قیمـــت گازوئیـــل، طرح 
تشـــکیل وزارت انرژی که زمزمه های آن 
در راهروهای مجلس شـــنیده می شود و 
درنهایت کالابرگ الکترونیکی، مسائلی 
بـــود که ســـخنگوی دولـــت دربـــاره آنها 
به خبرنـــگاران توضیـــح داد. وزیر جهاد 
کشـــاورزی از پیش بینـــی خودکفایی در 
تولیـــد گوشـــت تا پایـــان دولـــت گفت 
و وزیـــر آمـــوزش و پـــرورش هـــم آغـــاز 
برچیدن مدارس ســـنگی و کانکســـی را 

اعـــام کرد.

 مهاجرانی: جدیت دولت در 
ساماندهی مسأله نان

 ، یرنـــا ا رش  گـــزا بـــه 
ســـخنگوی دولـــت در 
پاسخ به پرسش هایی 
دربـــــــــــــــاره مســـائل 
ی  بـــرا ه  مـــد آ پیـــش 
کامیون داران گفت که در جلســـه هیأت 
وزیران، گزارشی از اقدامات انجام شده 
از ســـوی وزیـــر راه و شهرســـازی در این 

زمینـــه ارائه شـــد.
فاطمه مهاجرانی افزود: »دولت وظیفه 
دارد به همه شـــهروندان پاسخگو باشد 
و صـــدای همـــه شـــهروندان شـــنیده 
خواهد شـــد. درباره ســـه نرخی شـــدن 
قیمـــت گازوئیل نیـــز مهاجرانی توضیح 
داد کـــه مطابـــق اعـــام وزیـــر نفـــت، 
اگـــر کامیـــون داران در مســـیر بارنامـــه 
الکترونیکـــی حرکـــت کننـــد، قیمـــت 
گازوئیل بـــرای آنان تغییـــر نخواهد کرد 
و با نرخ قبلی ســـوخت گیری می کنند، 
اما افزایش قیمت گازوئیل برای کســـانی 
اســـت که خارج از مسیر بارنامه حرکت 
کنند.« مهاجرانی درباره طرح تشـــکیل 

وزارت انـــرژی، آب و محیـــط زیســـت، 
گفـــت: »دولـــت نظـــر مخالف خـــود را 
اعـــام کرده اســـت، امـــا به دلیل ســـفر 
برخی وزرا، ایـــن رأی گیری مجدداً انجام 

خواهد شـــد.« 
وی درباره اســـتیضاح وزرای نیرو و راه نیز 
اظهـــار کرد: »اســـتیضاح حـــق مجلس 
اســـت، اما دولت معتقد اســـت باید به 
وزرا فرصـــت داده شـــود و دولت امیدوار 
است این روند در راســـتای منافع مردم 
باشـــد.« در پاســـخ بـــه ســـؤالی دربـــاره 
پوشش زنان، ســـخنگوی دولت گفت: 
»حجـــاب یک موضوع فرهنگی اســـت و 
باید بـــا رویکرد ایجابی بـــه آن پرداخت؛ 
همه ایرانی ها به زیســـت عفیفانه اعتقاد 
دارنـــد و دولت مخالـــف ترویج برهنگی 

است.«
 وی درباره کالابرگ الکترونیکی نیز بیان 
کرد: »این موضوع بـــرای دولت اهمیت 
زیـــادی دارد، اکنـــون منابـــع لازم بـــرای 
تأمیـــن کالابرگ ســـه دهک آماده شـــده 
اســـت، اما دولت به دنبال تأمین منابع 
بـــرای هفت دهـــک اســـت.« مهاجرانی 
دربـــاره وضعیـــت بانـــک آینـــده گفت: 

گزارش

اعضای هیأت دولت به سؤالات خبرنگاران پاسخ دادند

 تدابیر برای ساماندهی 
نان و گازوئیل

»بانـــک مرکزی متولـــی ارائه پیشـــنهاد 
است و شورای ســـران قوا تصمیم گیری 
می کنـــد، امـــا تاکنـــون تصمیـــم نهایی 
گرفته نشـــده اســـت.« دربـــاره موضوع 
اســـتانی شـــدن قیمت نان، سخنگوی 
دولت تصریح کرد: »دولت حساســـیت 
ایـــن موضـــوع را درک کرده و با مســـأله 
نان شـــوخی نمی کند، زیرا ســـالانه ۲۸۰ 
هزار میلیارد تومـــان یارانه نان پرداخت 
می شـــود و اصاحـــات لازم بـــرای صرف 
 بودجه در امور زیرساختی و بیمه انجام 

خواهد شد. «
وی درباره حـــذف ارز ترجیحـــی واردات 
گوشـــت قرمـــز اظهـــار کـــرد: »تأمیـــن 
پروتئیـــن جامعـــه برای دولـــت اهمیت 
دارد و اگـــر ارز ترجیحـــی حـــذف شـــود، 
تدابیـــری بـــرای جلوگیری از آســـیب به 

مـــردم اندیشـــیده خواهد شـــد.«

نوری  قزلجه: پیش بینی 
خودکفایی در تولید گوشت

وزیـــر جهاد کشـــاورزی 
اظهار کـــرد: »به دنبال 
تقویـــت تولیـــد داخل 
هســـتیم تـــا از تولیـــد 
داخـــل کل نیاز کشـــور 
تأمیـــن شـــود. از ایـــن رو، پیش بینـــی 
ما این اســـت کـــه تـــا پایان ایـــن دولت 
در زمینـــه تولیـــد و تأمیـــن گوشـــت به 
خودکفایـــی کامل دســـت پیـــدا کنیم.« 
غامرضـــا نوری قزلجـــه ادامـــه داد: »در 
زمینـــه چـــای نیـــز روند ســـال گذشـــته 
دنبـــال می شـــود، درباره ایـــن محصول، 
کارهـــای عقب مانده ۲۰ ســـاله را تعیین 
تکلیف کردیم. بدهی ها تســـویه شـــد و 
ســـازوکاری برای حمایت از تولید داخل 
چـــای پیش بینـــی شـــده اســـت.« وزیر 
جهاد کشـــاورزی تصریح کـــرد: »وارداتی 
که برای پاســـخگویی به بخشـــی از نیاز 
پیش بینـــی شـــده ، منـــوط بـــه کمـــک 
به تولیـــد داخـــل و خریـــد از چایکاران 

داخلی اســـت.«
 

کاظمی: آغاز برچیدن مدارس 
سنگی و کانکسی

وزیر آمـــوزش و پرورش 
بـــه  پاســـخ  ر  د هـــم 
پرسشـــی درباره اینکه 
مـــدارس  بـــود  قـــرار 
ســـنگی  و  نکســـی  کا
جمـــع آوری شـــود، گفـــت: »در مـــورد 

مـــدارس ســـنگی و کانکســـی این طـــور 
نیســـت که امـــروز بگوییم جمـــع آوری 
می کنیـــم و فـــردا هـــم بگوییـــم بیایید 
عکس بگیریـــد. افتتاحیه ایـــن فرآیند، 
یعنی آغاز حـــذف مدارس ســـنگی طی 
مراســـمی بـــا حضـــور مســـئولان بنیـــاد 
مستضعفان در اردوگاه امام خمینی)ره( 
برگـــزار و ایـــن عملیـــات بـــه صـــورت 
ویدیوکنفرانسی در ۵ استان آغاز شد.« 
علیرضـــا کاظمـــی ادامـــه داد: »ایـــن  امر 
فرآیندی دارد که بخشی از آن شناسایی 
ایـــن مـــدارس و بخـــش دیگـــر، تأمین 
زمیـــن و منابع بـــرای ســـاخت مدارس 
جدید اســـت. همـــه مقدمـــات انجام و 
کارهـــا آغاز شـــده و پیش بینـــی و تاش 
می کنیـــم بـــرای مهـــر امســـال بخـــش 
اعظمـــی از ایـــن مـــدارس جدیـــد را در 
اختیار آموزش و پرورش و دانش آموزان 

قـــرار دهیم.«

دنیامالی: رسیدگی به پرونده 
حادثه پیست آزادی

احمـــد دنیامالی وزیر 
نـــان،  جوا و  ورزش 
ثـــه  د حا ه  ر بـــا ر د
پیســـت  ر  د خیـــر  ا
منجـــر  کـــه  ی  د ا ز آ
بـــه جان باختـــن یـــک عکاس شـــد، 
اظهـــار کـــرد: »جایـــی کـــه ســـرعت 
بالایـــی وجـــود دارد، اســـتانداردهای 
تـــاً  عد قا نندگـــی  ا ر و  یـــی  هنما ا ر
نمی توانـــد مبنـــا باشـــد. امـــا دربـــاره 
رعایـــت مســـائل ایمنی، بـــا توجه به 
وجـــود تکنولوژی هـــای پیشـــرفته در 
عکاســـی و تصویربـــرداری، ایـــن امـــر 
باید به گونه ای باشـــد که عکاســـان از 
محل خطـــر دور باشـــند.« وی یادآور 
شـــد: »پرونده قضایـــی در این زمینه 
تشکیل شـــده و رســـیدگی هم انجام 
می شـــود. آقای درجاتی از عکاســـان 
حرفـــه ای و هنرمنـــدی بـــود کـــه با او 
آشـــنایی داشـــتم و فقـــدان او را بـــار 
دیگـــر بـــه خانـــواده و جامعـــه هنری 

می گویـــم.« تســـلیت 
 

بهروزآذر: اصلاح مهریه باید 
متوقف شود

معـــاون امـــور زنـــان و 
خانواده رئیس جمهور 
در واکنش به بررســـی 
بـــا موضـــوع  طرحـــی 

مهریـــه در مجلـــس شـــورای اســـامی، 
اظهـــار کـــرد: »مهم ترین مســـأله ای که 
منجر بـــه ارائه طرحی در مجلس شـــد، 
این اســـت کـــه بتوانند تعـــداد زندانیان 
مـــرد را کـــه در ارتبـــاط با مهریـــه زندانی 

شـــده اند، کاهـــش دهند.« 
زهـــرا بهـــروزآذر افـــزود: »بنابرایـــن 
مســـأله این طرح، کاهش فشـــارهای 
همیـــن  بـــه  و  ســـت  ا ی  د قتصـــا ا
دلیـــل بـــه یک بـــاره دربـــاره میـــزان 
از ســـوی  می توانـــد  کـــه  مهریـــه ای 
قانون بررســـی شـــود، از عـــدد ۱۱۰ به 
میـــزان مطرح شـــده در ایـــن طـــرح 

رســـیده اند.« 
وی تصریح کرد: »واقعیت این اســـت 
که مهریه صرفاً یـــک عدد و فقط یک 
دیـــن مـــادی نیســـت، بلکه یکـــی از 
اضاع مهـــم نظام حقوقـــی خانواده 

  . ست ا
بنابرایـــن اگـــر قرار اســـت ایـــن ضلع 
اصاح شـــود بقیـــه اضاع هـــم باید 
با هم بررســـی و اصاح شـــوند، چون 
آثـــار مختلفـــی روی  ایـــن موضـــوع 

زندگـــی همه بویـــژه زنـــان دارد.« 
معاون زنـــان و خانواده رئیس جمهور 
گفـــت: »موضـــع مشـــخص معاونت 
زنـــان این اســـت کـــه بررســـی طرح 
اصاح مهریه باید متوقف شـــود، زیرا 
مطالعات جدی انجام نشـــده است. 
ما بر ماده ۲۲ قانـــون فعلی که مهریه 
را بـــه ۱۱۰ رســـانده بـــود، نقـــد جـــدی 
داشتیم و اشـــکالات جدی در اجرای 
آن وجود داشـــت که نه تنها آن موارد 
مرتفـــع نشـــده ، بلکه مســـأله جدید 
دیگـــری به صـــورت یکجانبـــه مطرح 

شـــده است.«
»فشـــار  شـــد:  یـــادآور  وزآذر  بهـــر
اقتصـــادی حتماً وجـــود دارد، اما این 
فشـــار اقتصادی صرفـــاً بـــرای آقایان 
نیســـت و بـــه همـــان میـــزان متوجه 

خانم هـــا هـــم هســـت. 
اینکه مـــا به صـــورت یکجانبـــه فقط 
را  را ببینیـــم و خانم هایـــی  آقایـــان 
کـــه در این موضـــوع بســـیار اهمیت 
دارنـــد حـــذف کنیم، بـــا رویکـــرد ما 
در معاونـــت زنـــان دولـــت چهاردهم 

ســـازگار نیست.«
وی از همـــه نمایندگان مجلس تقاضا 
کـــرد که فعـــاً ایـــن طـــرح را متوقف 
کننـــد تـــا فرآیند علمـــی طـــی و نظر 

کارشناســـی اعام شـــود.

3سیاسی

پزشکیان در نشست فعالان اقتصادی ایران و عمان:

مبادلات اقتصادی تهران- مسقط می تواند به 30 میلیارد دلار برسد

 
بـــه  رئیس جمهـــوری  وزه  ر دو  ســـفر 
کشورهمسایه و دوست، عمان، دیروز با 
بازدید از مســـجد جامع سلطان قابوس 
بـــه پایان رســـید. مســـعود پزشـــکیان از 
بخش هـــای مختلف این بنای شـــاخص 
اســـامی بازدید کـــرد و در دفتـــر یادبود 
مســـجد، مراتـــب احتـــرام و قدردانـــی 
خـــود را از میزبانـــی گرم دولـــت و ملت 
عمـــان ثبـــت کـــرد. امـــا پیـــش از این، 
رئیس جمهـــوری برنامه هـــای دیگـــری 
هم داشت. سه شـــنبه گذشته به عنوان 
روز اول ایـــن ســـفر، به دیدار با ســـلطان 
عمـــان، برگـــزاری نشســـت هیأت های 
عالی رتبـــه مشـــترک دو کشـــور و امضای 
۱۸ ســـند همـــکاری اختصاص داشـــت. 
دیـــروز به غیـــر از دیدارهـــای جداگانه با 
نخســـت وزیر و وزیر امور خارجه عمان، 
دیـــدار بـــا ایرانیان مقیـــم این کشـــور و 
نشست مشترک فعالان اقتصادی ایران 
و عمان از دیگر برنامه های پزشـــکیان در 

مســـقط بود.

اراده دو کشور برای توسعه روابط
بـــه گـــزارش ایرنـــا، رئیس جمهـــوری در 
دیدارهای جداگانه بـــا »فهد بن محمود 
آل ســـعید« معاون نخســـت وزیر در امور 
کابینـــه و »بدر بـــن حمد البوســـعیدی« 
وزیـــر امـــور خارجـــه عمـــان، راه هـــای 
و  دوجانبـــه  همکاری هـــای  تقویـــت 
مســـائل منطقـــه ای را مورد بررســـی قرار 
داد. پزشـــکیان، اراده رهبران دو کشـــور 
برای توســـعه روابط و تقویت مناســـبات 
دوجانبـــه را در جهـــت تأمیـــن منافـــع 
مشـــترک ایران و عمان ضروری دانست 
و تأکیـــد کرد:»امروز این اراده را از ســـوی 
هـــر دو طرف بـــرای تعمیـــق همکاری ها 
مشـــاهده می کنیم و در دولت جمهوری 
اســـامی ایران، این اراده به  صورت کامل 

وجود دارد.«
رئیس جمهـــوری ایجاد ثبـــات در منطقه 
را مســـئولیتی مشـــترک برای کشورهای 
اســـامی دانســـت و تأکیـــد کرد:»مـــا 
همـــواره تأکیـــد کرده ایـــم کـــه صلـــح و 
امنیت منطقه ای باید از سوی کشورهای 

منطقـــه برقرار شـــود.«
 معـــاون نخســـت وزیر عمـــان نیـــز در 
دیـــدار بـــا رئیس جمهـــوری کشـــورمان 
بـــزرگ  ایـــران را ملتـــی  گفت:»ملـــت 
می دانیم و معتقدیـــم تعامل، همکاری و 

گفت وگوی ســـازنده با جمهوری اسامی 
ایـــران به نفـــع دو ملـــت خواهـــد بود.«

ایران، شایسته بهترین هاست
پزشـــکیان عصـــر دیـــروز در دیـــدار بـــا 
ایرانیان مقیـــم عمان تصریـــح کرد:»ما 
همچـــون شـــما ایرانـــی هســـتیم و این 
هویت، مسئولیتی ســـنگین بر دوش ما 
نهـــاده و باید با تمام توان بکوشـــیم تا به 
جایگاهی که شایسته ملت ایران است، 

دســـت یابیم.«
وی با بیان اینکه ایران و ایرانی شایســـته 
بهترین هاســـت، بـــه اهمیت تجـــارت و 
ظرفیت های اقتصادی در منطقه اشـــاره 
کـــرد و گفت: »عمـــان می توانـــد به یکی 
از قطب هـــای مهـــم تجـــارت متقابل در 
منطقـــه تبدیـــل شـــود؛ چه در شـــرایط 
تحریـــم و چـــه بـــدون آن. ایـــن کشـــور 
همچنین می تواند بستری برای تبادلات 
اقتصادی گســـترده تر میان ایران و دیگر 

کشـــورها فراهم آورد.«
ینکـــه  ا ن  بیـــا بـــا  ی  ر ئیس جمهـــو ر
اگـــر بتوانیـــم روابـــط خـــود را بـــا مردم، 
همســـایگان و جهـــان بر پایـــه عدالت، 
انصاف و عقانیت اســـتوار کنیم، مسیر 
توســـعه و پیشـــرفت برای ملت  ما هموار 
خواهـــد شـــد، اظهارکرد:»همان گونـــه 
کـــه در منحنی طبیعی هســـتی، نخبه ها 
جهت حرکت جامعه را شکل می دهند، 
رهبـــران نیز باید بـــه این مســـیر، معنا و 

هـــدف دهند.«
 پزشـــکیان تأکیـــد کرد:»چـــه تحریم ها 
برداشته شـــود و چه باقی بماند، با اراده 
جمعی و تکیـــه بر ظرفیت هـــای درونی، 
می توانیم مســـیر تحـــول را طـــی کنیم. 
تغییـــر، ممکن و دســـت یافتنی اســـت، 
به شـــرط آنکه همدل و همراه باشـــیم.«
رئیس جمهـــوری بـــا انتقـــاد از فضـــای 
بی اعتمـــادی القـــا شـــده در منطقـــه، 
افزود:»امـــروز مـــا را بـــا بمب و موشـــک 
و ســـاح از هـــم می ترســـانند، در حالی 
که اگـــر آگاه باشـــیم، درمی یابیم که این 
سیاســـت ها تنها برای ایجاد تفرقه میان 
مـــا و بـــردن منابع کشـــورهای اســـامی 
طراحی شـــده است. ســـرمایه هایمان را 
می برند و پول بازگردانده  شـــده را صرف 
فـــروش ســـاح به خـــود مـــا می کنند.«
پزشـــکیان گفت:»اگر مسلمانان دست 
در دســـت هـــم بگذارند، جوانـــان، زنان 
و فرزنـــدان ما می توانند در ســـایه صلح، 
امنیـــت، رفاه و رشـــد زندگـــی کنند. این 
درک، کلید ایجاد تحول در منطقه است 
و ما باید از فرصت با هم بودن اســـتفاده 

کنیم و روند موجـــود را به نفع مردم مان 
تغییر دهیم.«

 وی همچنین با اشـــاره به سابقه دیرینه 
روابـــط میان ایـــران و ســـلطنت عمان، 
تأکیـــد کرد:»من ایـــن عـــزم و اراده را در 
ســـلطان عمـــان و مدیـــران و وزرای این 
کشـــور می بینـــم؛ اراده ای کـــه می تواند 
بســـتر تحـــولات مثبـــت را فراهـــم آورد. 
سابقه روابط دو کشـــور عمیق و تاریخی 
اســـت و امـــروز نیـــز ظرفیـــت لازم برای 
آغاز فصل جدیـــدی از همکاری ها وجود 

دارد.«

 ظرفیت 20 میلیارد دلاری 
مبادلات ایران و عمان

پزشـــکیان در نشســـت تجـــار و فعـــالان 
اقتصادی دو کشـــور بر ضـــرورت تقویت 
پیوندهای تجاری، بانکی و ترانزیتی میان 

دو کشـــور تأکید کرد. رئیس جمهوری با 
اشـــاره به گفت وگوهای خود با ســـلطان 
هیثـــم بـــن طـــارق و توافقـــات حاصـــل 
 شـــده در این مذاکرات اظهارکرد:»آنچه 
بیش از هـــر چیـــز اهمیـــت دارد، ایجاد 
زیرســـاخت هایی بـــرای تقویـــت اتصال 
مســـیرهای زمینـــی، دریایـــی و هوایـــی 
دو کشـــور اســـت، زیـــرا تنهـــا در چنین 
بـــه همکاری هـــای  بســـتری می تـــوان 
تجـــاری، علمـــی، صنعتـــی و اقتصـــادی 
عمق بخشید.« پزشـــکیان با بیان اینکه 
تـــا زمانـــی که نظـــام مالی و بانکـــی ما به 
 درســـتی به یکدیگر متصل نباشد امکان 
شـــکل گیری تعامل اقتصادی گســـترده 
فراهم نمی شـــود، تأکید کرد، در صورت 
فراهـــم  شـــدن بســـترهای لازم، حجـــم 
مبـــادلات اقتصادی میان ایـــران و عمان 
می توانـــد به ۲۰ تا 3۰ میلیارد دلار برســـد.

دولت

 عقب نشینی لندن 
از موضع غنی سازی صفر ایران

طبق روایت خبرنگار رســـانه آمریکایی، 
دولت انگلیس در پیامـــی، از اظهارات 
سفیر این کشـــور در آمریکا در حمایت 
از غنی ســـازی صفـــر در ایـــران و نیـــز 
تهدید به استفاده از ســـازوکار »ماشه« 
عقب نشـــینی و اعام کرد کـــه از ایران 
خواســـته بـــه راهـــکاری دیپلماتیک از 

طریق مذاکـــرات بپردازد.
ایســـنا، وزارت خارجـــه  بـــه گـــزارش 
»پیتـــر  اظهـــارات  پـــی  در  انگلیـــس 
ماندلسون« ســـفیر انگلیس در آمریکا 
کـــه گفته بود از موضـــع آمریکا مبنی بر 
تـــاش برای متوقف کردن غنی ســـازی 
در خاک ایـــران حمایت می کند، اعام 
کـــرد که »مـــا از ایـــران خواســـته ایم به 
پیشـــنهاد رئیس جمهوری ترامپ برای 
رســـیدن بـــه راهـــکاری مذاکره شـــده 
از ثبـــات  بپـــردازد و مـــا در حمایـــت 
منطقـــه ای و تأمیـــن صلـــح در منطقه 
غرب آســـیا ارتباط نزدیکـــی با متحدان 

و شـــرکایمان در ایـــن زمینـــه داریم.«
ل  ا و ر  خبرنـــگا  » رمـــن نو لارنـــس  «
اســـتریت ژورنال در پیامی در »ایکس« 
بـــا انتشـــار ایـــن موضع گیـــری وزارت 
خارجـــه انگلیـــس نوشـــت: »انگلیس 
با اســـتدلال اینکه ماندلســـون آشـــکارا 
حمایتـــی از موضـــع غنی ســـازی صفـــر 
ویتکاف نکرده اســـت، تـــاش می کند 

از ایـــن موضـــع عقب نشـــینی کنـــد.«
موضعـــی کـــه بـــا پاســـخ صریح ســـید 
عبـــاس عراقچـــی وزیـــر امـــور خارجه 
کشـــورمان همـــراه بـــود. عراقچـــی در 
مطلبی در شـــبکه اجتماعی ایکس در 
واکنش بـــه اظهارنظر ســـفیر انگلیس 
فعالیت هـــای  مـــورد  در  آمریـــکا  در 
صلح آمیز هســـته ای ایران نوشت: »اگر 
موضـــع بریتانیا »غنی ســـازی صفر« در 
ایران باشـــد - که نقض صریح معاهده 
عـــدم اشـــاعه و نیـــز تعهـــدات بریتانیا 
به عنـــوان یکـــی از اعضـــای باقی مانده 
در برجـــام به شـــمار مـــی رود - در این 
صـــورت دیگـــر موضوعی بین مـــا برای 
گفت وگو درباره پرونده هســـته ای باقی 

نمی مانـــد.«
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بانک مشترک بین ایران و عمان ایجاد می شود
رئیـــس کل بانـــک مرکـــزی کـــه رئیس جمهـــوری را در ســـفر بـــه 
عمـــان همراهـــی می کـــرد، اعام کـــرد کـــه در مذاکـــرات دوجانبه 
در مســـقط، »مســـائلی چون داشـــتن فعالیت های پولی مشـــترک 
و همچنیـــن ایجاد بانک مشـــترک بیـــن ایران و عمان مطرح شـــد 
و بـــرای عملیاتـــی کـــردن آنها جهـــت افزایـــش مـــراودات بانکی و 
تجاری، به راهکارهای رســـیدیم.« محمدرضا فرزیـــن با بیان اینکه 
چالش هایـــی بـــرای تجـــار ایرانـــی و نیـــز بانـــک مرکـــزی در عمان 
وجـــود دارد که در حال حل آنها هســـتیم، افزود: »تســـهیل صدور 
ضمانـــت نامه های بانکی بـــرای تجار ایرانی و عمانی در دســـتور کار 
قـــرار گرفت. همچنیـــن خط کشـــتیرانی از بندر چابهـــار به عمان 
راه اندازی شـــد و نیـــز طرفین بـــرای اختصاص فضایی ویـــژه مانند 
بنـــدر اختصاصی جهـــت فعالیت های تجاری ایران بـــه توافق اولیه 
رســـیدند.« وی بـــا بیـــان اینکه بـــا طرف عمانـــی در حال بررســـی 
امکان ایجاد بانک و توســـعه فعالیت های پولی مشـــترک هســـتیم 
کـــه می توانـــد زمینه ســـاز تســـویه مالـــی آســـان تر و تبـــادلات پولی 
مســـتقیم شـــود، افزود: »به دنبال آن هســـتیم تا کارت گردشگری 
تعریـــف کنیم، به ایـــن معنی کـــه عمانی هـــا در ایران یـــا بالعکس 
بتواننـــد به راحتی پـــول جابه جا کنند کـــه احتمالاً تـــا دو ماه آینده 

ایجاد شـــود.«

ـــرش بـ


